



---

## Verantwortungsbereiche des Forschungsreferates

- Vorbereitung des Antrags der EUF auf DFG-Mitgliedschaft
- Forschungs- und Literaturlatenbank
- Förderung des wissenschaftlichen Nachwuchses
- Zentraler Ausschuss für Forschung und Wissenstransfer
- Ausschuss zur Förderung des wissenschaftlichen und künstlerischen Nachwuchses (Stipendienausschuss)
- Zentrum für Bildungs-, Unterrichts-, Schul- und Sozialisationsforschung (ZeBUSS)
- Interdisciplinary Centre for European Studies (ICES)
- Ansprechpartner der Forschungszentren der EUF
- Open Access
- ZHB
- University Press

---

## Unsere Angebote für Nachwuchswissenschaftler\*innen an der EUF

- Vergabe von Promotionsstipendien des Landes Schleswig-Holstein durch den Stipendienausschuss
- finanzielle Förderung von Tagungs- und Kongressteilnahmen durch den Ausschuss für Forschung und Wissenstransfer
- finanzielle Förderung von open access-Publikationen durch den Ausschuss für Forschung und Wissenstransfer
- Ausschreibung zur Erarbeitung eines DFG-Antrags (0,75-Post-Doc-Stelle)
- Ausschreibung von Post-Doc-Stellen (Post-Doc-Programm)

---

## Unsere Angebote für Wissenschaftler\*innen an der EUF

- Information und Beratung für die Anbahnung von Forschungsaktivitäten
- finanzielle Förderung von Antragsaktivitäten für Forschungsprojekte durch den Ausschuss für Forschung und Wissenstransfer
- finanzielle Förderung von wissenschaftlichen Veranstaltungen an der EUF durch den Ausschuss für Forschung und Wissenstransfer
- Ausschreibung zur Erarbeitung eines DFG-Antrags (Lehrreduktion für Professor\*innen und Post-Docs)
- Ausschreibung zur Unterstützung forschungsbezogener Aktivitäten durch Lehrreduktion
- Nutzungsmöglichkeit von bis zu 50 % der zur Verfügung stehenden Overhead-Mittel für forschungsbezogene Verwendungen durch die Projektleitung
- jährliche Ausschreibung eines Forschungspreises über 3.000 € für herausragende wissenschaftliche Publikationen durch den Ausschuss für Forschung und Wissenstransfer
- Vorauswahl für den Lektoratsservice der EUF (Lektorin und Koordinatorin: Laura Cunniff), gemeinsam mit ICES und ZeBUSS
- Beratung zum Projektmanagement

---

## Unsere Angebote für Kooperationsinteressierte aus Wissenschaft, Wirtschaft, Gesellschaft und Politik

- Information zu den Forschungsaktivitäten an der EUF
- Kontaktvermittlung zu Wissenschaftler\*innen der EUF für Forschungsk Kooperationen

---

## Das Forschungsreferat an der Europa-Universität Flensburg

Das Forschungsreferat der EUF berät Wissenschaftler\*innen der EUF bei der Anbahnung von Forschungsaktivitäten. Die EUF bietet Wissenschaftler\*innen zudem finanzielle Zuschüsse zu Antragsaktivitäten für Forschungsprojekte sowie zu wissenschaftlichen Veranstaltungen an der EUF. Nachwuchswissenschaftler\*innen unterstützen wir neben der Beratung mit (Landes-)Promotionsstipendien und Zuschüssen für Tagungs- und Kongressteilnahmen.

Gerne informieren wir Sie näher über unser Forschungsangebot und unsere Forschungsförderung. Sprechen Sie uns an, wenn Sie Interesse an einer Kooperation oder an unseren forschungsunterstützenden Angeboten haben!

---

### Kontakt:

Prof. Dr. Jürgen Budde (Vizepräsident)  
Tel.: +49 461 805 2260  
E-Mail: juergen.budde@uni-flensburg.de

Martina Kattein (Forschungsreferentin)  
Tel.: +49 461 805 2788  
E-Mail: martina.kattein@uni-flensburg.de

Adresse: Campusallee 3  
24943 Flensburg

Web: [www.uni-flensburg.de/portal-forschung/](http://www.uni-flensburg.de/portal-forschung/)



---

## Core areas of responsibility of the Office for Research include:

- EUF application for membership to the German Research Foundation (DFG, Deutsche Forschungsgemeinschaft)
- Research and literature database
- Early-stage researchers
- Central Committee for Research and Knowledge Transfer
- Committee for Promoting Early-Stage Researchers in the Arts and Sciences (Scholarship Committee)
- Center for Research on Education, Teaching, Schools, and Socialization (ZeBUSS)
- Interdisciplinary Centre for European Studies (ICES)
- EUF institutional contact for all research centers at the university
- Open Access
- Central University Library (ZHB)
- University Press

---

## Our resources for early-stage researchers at EUF:

- Awarding of Schleswig-Holstein doctoral scholarships through the Scholarship Committee
- Financial support for participation in conferences and congresses through the Central Committee for Research and Knowledge Transfer
- Financial support for open-access publications through the Central Committee for Research and Knowledge Transfer
- Competitive grants to support DFG proposal development (one 0.75 postdoctoral position)
- Competitive grants for postdoctoral positions (postdoctoral program)

---

## Our resources for EUF researchers:

- Information and advice on initiating research activities
- Financial support for research proposal submissions through the Committee for Research and Knowledge Transfer
- Financial support for academic events at EUF through the Central Committee for Research and Knowledge Transfer
- Competitive grants to support the development of a DFG proposal (reduced teaching load for professors and post-docs)
- Competitive grants to support research-related activities through reduced teaching hours
- Possibility for research project coordinators to use up to 50% of the available overhead funds for research-related purposes
- Annual research prize of € 3,000 for outstanding academic publications (Committee for Research and Knowledge Transfer)
- Manuscript pre-selection for EUF's academic editing service (editor and coordinator: Laura Cunniff), together with ICES and ZeBUSS
- Project management advising

---

## Our resources for people working in research, the economy, society, and politics:

- Information about the research activities at EUF
- Connection to EUF researchers to promote cooperative research

---

## The Office for Research at Europa-Universität Flensburg

The Office for Research of Europa-Universität Flensburg provides strategic consulting services to EUF researchers to support new research initiatives. EUF also offers researchers funding for activities involving research proposals as well as academic events on campus. In addition to one-on-one advice, the university provides early-stage researchers with (regional) grants to support doctoral research and workshop or conference attendance.

If you are interested in engaging in collaborative research or would like to know more about the research support offerings at EUF, please contact us. We would be happy to tell you more about our research on campus and the resources available to researchers at Europa-Universität Flensburg.

---

### Contact:

Prof. Dr. Jürgen Budde (Vice President for Research)  
phone: +49 461 805 2260  
e-mail: juergen.budde@uni-flensburg.de

Martina Kattein (Research Manager)  
phone: +49 461 805 2788  
e-mail: martina.kattein@uni-flensburg.de

address: Campusallee 3, 24943 Flensburg  
web: [www.uni-flensburg.de/portal-forschung](http://www.uni-flensburg.de/portal-forschung)